
Amager Vest Lokaludvalg                                                                  Amager den 16. november 2017 

 

Tiltag til udvikling af Naturpark Amager 

 

På møde i Teknik- og Miljøudvalget (TMU) den 9. oktober 2017 vedtog udvalget, at der 

gennemføres en projektkonkurrence og at der udarbejdes et dispositionsforslag som første tiltag i 

projektet om en videre udvikling af hele det store naturområde på Syd- og Vestamager. 

 

Udvalget besluttede endvidere, at der til tiltagene frigives 2,0 mio. kr. af den samlede 

anlægsbevilling på omkring 125 mio. kr. til hele udviklingsprojektet. Heraf er 24,5 mio. kr. bevilget 

af Københavns Kommune, ca. 75 mio. kr. af Nordeafonden og resten fra By&Havn, Friluftsrådet og 

Lokale- og Anlægsfonden. 

 

Projektet med at udvikle naturparkområdet tager udgangspunkt i et samarbejde mellem 

Københavns, Tårnby og Dragør kommuner samt Naturstyrelen og By&Havn.  

 

Der er mellem de involverede parter nu indgået aftaler om organisationsstruktur, med 

styringsforum samt projekt- og bygherregrupper. Strukturen er samordnet i en 

”partnerskabsenhed”, der skal være med til at sikre projektets indhold og fremdrift. 

 

De nævnte indledende tiltag skal som første fase gennemføres i perioden 2017-2018. 

 

Samtidig/sideløbende med disse tiltag gennemfører Naturstyrelsen (Miljø- og 

Fødevareministeriet), i samarbejde med øvrige parter et stort arbejde med borgerhøringer og 

workshops med det formål, at inddrage befolkningen i lokalområderne i processen med 

udviklingen af Naturpark Amager. 

 

Input fra disse ”høringer” skal primært bruges til at forbedre grundlaget for den måde 
naturområderne skal indrettes på samt plejes og drives på i fremtiden. En borgerhøringsserie 

sluttes af med ”Borgermøde om Naturpark Amager” den 27. november, kl. 17 på Ørestad 
Gymnasium. 

 

Naturparkrådet 

 

De omtalte centrale tiltag vedrørende Naturpark Amager fremlægges og drøftes også i 

Naturparkrådet, hvor AVLU er repræsenteret. Naturparkrådets referenceforum er Naturstyrelsen. 

 

Seneste møde i Naturparkrådet var den 13. november 2017, hvor de primære spørgsmål på 

dagsordenen drejede sig om de fysiske indretninger i naturområderne samt vedrørende pleje- og 

driftsplanerne for områderne i fremtiden. Aktuelle emner i den forbindelse var bl.a. 

 

- Karaktertræk og pleje af naturlandskaberne. Flora og fauna. 

- Løsninger på øgede konflikter mellem hurtigt kørende cyklister (kondi og race) og alle andre, 

der færdes som besøgende i naturområderne. 



- Tiltag der motiverer besøgende til at komme ud på stierne og arealerne, for dermed at 

fordele ”brugspresset” på naturarealerne. 

- At By&Havn ønsker lovlig adgang til Kalvebod Fælled gennem hegnet mod Vest, langs 

strækningen ved Ørestad Syd. De tilflyttende, tusindvis af beboerne i området klipper hul i 

hegnet (civil ulydighed), for at gøre det lettere at komme ud på fælleden, herunder også at 

lufte hundene. By&Havn arbejder på en lovliggørelse med indretning af låger og/eller flytning 

af hegnet. Naturstyrelsen går på ”kattepoter” i sagen. Flere i Naturparkrådet fandt By&Havns 

ønsker problematiske. 

 

På mødet i Naturparkrådet orienteredes der tillige om planlægningsarbejdet vedrørende 

Ullerupdiget og Dragørdiget, der skal være med til at sikre Amager mod oversvømmelser ved 

stormflod. 

 

Erhardt Franzen 


